
  Protokół  nr XLV/09
z obrad XLV sesji Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu  17 listopada  2009 roku  
w godzinach  1100    - 1454    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku.
W obradach uczestniczyło 20 radnych,  na ogólny stan 23 (lista obecności  w załączeniu 
do protokołu).  
W  sesji  nie  uczestniczyli  radni:  Czepułkowski  Jerzy,  Dudzis  Krzysztof  i  Dzienisiewicz 
Ireneusz.

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
3. Zmiany w porządku obrad.
4. Zmiany w porządku obrad.
5. Sprawozdanie Prezydenta Miasta dotyczące  bieżącej działalności.
6. Prezentacja projektu budżetu miasta na 2010 rok.
7. Podjęcie uchwał  w  sprawach:

1) ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej do przedszkoli publicznych,
2) zmian w budżecie miasta na  2009 rok,
3) zmieniająca  uchwałę   Nr  XLIV/413/09  z  dnia  27 października  2009r.  w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
4) określenia  zasad  udzielania  dotacji  z  budżetu  Miasta  Ełku  na  prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru  lub  ewidencji  zabytków  oraz  obiektach  znajdujących  się  w  strefie 
ochrony konserwatorskiej na terenie Miasta Ełku,

5) przystąpienia  do  opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego, zwanego „EŁK -  ŚRÓDMIEŚCIE”,

6) przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego, zwanego „EŁK -  BRAMA MAZUR”,

7) zatwierdzenia  na  terenie  Gminy  Miasta  Ełk  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na okres od dnia 01 stycznia 2010 
roku do dnia 31 grudnia 2010 roku,

8) rozpatrzenia skargi Pani Marzeny Wesołowskiej,
9) wyrażenia  woli  Gminy  Miasta  Ełk  do  realizacji  projektu  pod  nazwą  „Polsko-

norweska wymiana doświadczeń i inspiracji twórczych z fotografiki”,
10)  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Miasto Ełk a Gminą 

Ełk na przyjęcie przez Gminę Miasto Ełk zadania publicznego w zakresie lokalnego 
transportu zbiorowego na terenie Gminy Ełk,

11) ustalenia  cen  urzędowych  za  przejazdy  i  wysokości  opłat  dodatkowych  za 
niedopełnienie  obowiązków  zapłaty  należności  przewozowych  oraz  zasad 
korzystania z lokalnego transportu zbiorowego na terenie miasta i gminy Ełk oraz 
gminy Stare Juchy,

12) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawki opłaty od posiadania 
psów.

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasta Ełku za rok szkolny 
2008/2009 wraz z prezentacją  wyników sprawdzianu i egzaminów gimnazjalnych.

9. Interpelacje i zapytania radnych.
10. Oświadczenia i wolne wnioski.
11. Zakończenie obrad.

   Do punktu –1-
Na wstępie sesji został odegrany hejnał Miasta Ełku.
Przewodniczący  Rady  Miasta Waldemar Pieńkowski powitał wszystkich zebranych 

i otworzył XLV sesję Rady Miasta Ełku.  Stwierdził prawomocność obrad.   
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Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  poinformował,  że  Panu  Wojciechowi 
Jassakowi Prezesowi PWiK sp. z o.o. w Ełku  Prezydent RP wręczył  odznaczenie  - 
Krzyż Kawalera Orderu Odrodzenia Polski. 

Do punktu –2-
Przewodniczący   Rady  Miasta   Waldemar  Pieńkowski  poprosił  o  zgłaszanie 

uwag, zastrzeżeń do protokołów nr XLIV/09 z dnia  27 października 2009 roku.
W  związku  z  brakiem  zastrzeżeń  Przewodniczący   Rady   Miasta  Waldemar 

Pieńkowski stwierdził, że radni przyjęli protokół nr XLIV/09 z dnia  27 października 2009 
roku.
Do punktu –3-

Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poprosił  o   uwagi  lub 
wnioski do rozesłanego porządku obrad. 

Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  zgłosił  wniosek  o  uzupełnienie  propozycji 
porządku obrad, w punkcie  7 o podpunkt 7)12  podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę 
w sprawie określenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie 
uzupełnienie porządku obrad o wyżej  zacytowany projekt  uchwały;  20 głosami „za” - 
jednomyślnie „za” radni uzupełnili porządek obrad zgodnie z propozycją.

Następnie Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowskii  zapytał, czy są 
inne wnioski lub uwagi do przedłożonej wcześniej radnym propozycji porządku obrad.

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski 
odczytał  propozycję  porządku obrad  i  poddał  pod głosowanie;  20 głosami  „za”,  przy 
0 głosach „przeciw”  i 0 głosach wstrzym.  – jednomyślnie „za” radni  przyjęli  porządek 
posiedzenia jak wyżej.  

 Do punktu –4-
Sprawozdanie  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Ełku  w  okresie  od  dnia 

21 października  2009 r. do dnia  12 listopada 2009 r., w załączeniu do protokołu.
Prezydent   Miasta  T.Andrukiewicz  w  uzupełnieniu  informacji  na  piśmie 

przedstawił działania jakie podejmowane były w ostatnim czasie. 
Nie wniesiono formalnych zastrzeżeń do sprawozdania z działalności Prezydenta 

Miasta Ełku w okresie jak wyżej.

 Do punktu –5-
Prezydent  Miasta T.Andrukiewicz dokonał prezentacji  projektu budżetu miasta 

na 2010 rok przedstawiając dane  w wersji multimedialnej. 
Projekt budżetu miasta na rok 2010 wszyscy radni otrzymali.
Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poinformował,  że radni  zapoznali 

się  i  dalsze prace nad budżetem miasta na rok 2010 odbędą się w poszczególnych 
komisjach.

 Do punktu –6-
1) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej do 
przedszkoli publicznych, w załączeniu do protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta A.Urbański poinformował, że projekt przedmiotowej 
uchwały dotyczy ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej ( w przeliczeniu 
na jedno miejsce przeliczeniowe w przedszkolach) na okres od 1 listopada 2009 roku do 
31 grudnia 2009 roku, w odniesieniu do stawek obowiązujących w październiku 2009 
roku, stawka jednostkowa w Przedszkolu Samorządowym Nr 6 nie ulega zmianie.
W pozostałych przedszkolach ulegną zmianie jak niżej:
1. Przedszkole Samorządowe Nr 2 im. Jana Brzechwy stawka wzrośnie o 16zł. 
    (155 miejsc x  16 zł x 2 m-ce =  4 960 zł). Zwiększenie na pokrycie kosztów energii. 
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2. Miejskie Przedszkole „Niezapominajka” stawka wzrośnie o 25 zł.
(135 miejsc x 25 zł x 2 m-ce = 6 750 zł). Zwiększenie na pokrycie kosztów energii 
i wynagrodzeń.

3. Miejskie Przedszkole i Żłobek „Ekoludki” stawka wzrośnie o 30 zł. 
(290 miejsc x 30 zł x 2 m-ce = 17 400 zł). Zwiększenie na remont okien (wymiana 
8  szt.)  i  wynagrodzenie  nauczyciela  w  związku  ze  zniżką  godzin  doradcy 
metodycznego.

4. Miejskie Przedszkole „Bajka” stawka wzrośnie o 132 zł.
    (155 miejsc x 132 zł x 2 m-ce = 40 920 zł). Zwiększenie na wynagrodzenia.
5. Miejskie Przedszkole „Mali Odkrywcy” stawka wzrośnie o 25 zł. 

(189  miejsc  x  25  zł  x  2  m-ce  =  9 450  zł).  Zwiększenie  na  remont  i  pomoce 
dydaktyczne – zabawki.

6. Miejskie Przedszkole „Słoneczna Ósemka” stawka wzrośnie o 28 zł.
(182  miejsca  x  28  zł  x  2  m-ce  =   10 192  zł).  Zwiększenie  na  wykonanie  opaski 
budynku – I etap prac od strony wejścia głównego do budynku.

Po  dokonaniu  zmian  stawek  dla  przedszkoli  dotacja  będzie  przedstawiała  się 
następująco:
1.  Przedszkole Samorządowe Nr 2 im. Jana Brzechwy           -    685 015 zł  
 2. Miejskie Przedszkole „Niezapominajka” w Ełku                -    700 920 zł 
 3. Miejskie Przedszkole i Żłobek „Ekoludki” w Ełku             - 1 337 346 zł  
 4. Miejskie Przedszkole „Bajka” w Ełku                                 -    645 180 zł 
 5. Przedszkole Samorządowe Nr 6 w Ełku                              -    970 800 zł
 6. Miejskie Przedszkole „ Mali Odkrywcy” w Ełku                -    832 761 zł
 7. Miejskie Przedszkole „Słoneczna Ósemka” w Ełku            -    967 905 zł
      Razem                                                                              6 139 927 zł
 Dotacja zwiększona została o kwotę ogółem: 89 672 zł.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Wioletta  Paczkowska 
poinformowała, że Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych I.Podwojski poinformował, że 
komisja nie wniosła uwag i zaopiniowała pozytywnie. 

Radny  Romuald  Baranowski  zwrócił  uwagę,  że  sytuacja  finansowa  naszego 
Miasta nie jest zachwycająca. Planowany jest deficyt ponad 30 mln zł i dlatego warto za 
wszelką cenę starać się go ograniczać. Tymczasem mamy cały czas do czynienia z taką 
tendencją,  że  jeśli  w  jakiejś  podziałce  budżetowej  pojawiają  się  oszczędności  ,  to 
staramy się natychmiast je zagospodarować i wykorzystać. Pojawia się nawet czasem 
taki pogląd, że „musimy  wykorzystać przyznane środki finansowe,  bo w przeciwnym 
wypadku nam zabiorą”. Warto zauważyć, że już od prawie 20 lat nikt nam niczego nie 
zabiera,  a  jeśli  jakieś  środki  finansowe  pozostaną  na  koniec  roku,  to  one  albo 
powiększają nadwyżkę, albo zmniejszają deficyt. Sytuacja makroekonomiczna jest także 
trudna, więc warto ograniczać wydatki i maksymalizować nadwyżkę operacyjną , która 
w przyszłości  będzie  podstawowym  parametrem określającym  możliwości  zaciągania 
długu  przez  jednostki  samorządowe  zgodnie  z  zapisami  nowej  ustawy  o  finansach 
publicznych . Tymczasem u nas daje się zauważyć zupełnie odwrotne tendencje. O ile 
w roku 2007 nadwyżka operacyjna wynosiła z grubsza ok. 12 mln zł, w roku 2008 - ok. 
10 mln zł, to w roku bieżącym planujemy już tylko ok. 3, 7 mln zł, a w przedstawionym 
projekcie  budżetu  nadwyżka  operacyjna  ma  wynosić  zaledwie  kilkadziesiąt  tysięcy 
złotych. Stwarza to poważne zagrożenia dla przyszłej kondycji budżetu i dlatego radny 
apeluje aby wyzbyć się takiego szkodliwego dla budżetów podejścia do powstających 
oszczędności i będzie głosował przeciwko projektowi uchwały.  
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Nie zgłoszono formalnych wniosków.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej;  14 głosami „za”,  przy 5 głosach „przeciw”  i  0 głosach 
wstrzymujących  radni podjęli  Uchwałę Nr XLV/419/09 w sprawie   ustalenia stawek 
jednostkowych  dotacji  przedmiotowej  do  przedszkoli  publicznych. Uchwała 
w załączeniu do protokołu. 

*   *   *
2)  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  na  rok  2009, 
w załączeniu do protokołu.

Skarbnik Miasta J. Wróbel poinformował, że zmiany do budżetu miasta, zgodnie 
z  załączonym  projektem  uchwały  szczegółowo  omawiane  były  na  komisjach. 
Przedstawił i omówił autopoprawki do przedłożonych zmian w budżecie miasta zawarte 
w pismach znak:
− WE.3014/02/2009 z dnia 10.11.2009r.
− MK-3014/11/09 z dnia 12.11.2009r.
− PiSS 0210/39/2009 z dnia 12.11.2009r.
− ZI/966/2009 z dnia 16.11.2009r.
− SR.0114-53/09 z dnia 16.11.2009r.
− SR.3034-11-18/09 z dnia 23.11.2009r.
Wyżej  zacytowane  pisma  stanowią  załącznik  do  protokołu.  Następnie  w  imieniu 
Prezydenta Miasta  wniósł  o podjęcie uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Wioletta  Paczkowska 
poinformowała, że Komisja wydała pozytywną opinię odnośnie zmian w budżecie miasta 
w dziale oświata bez  autopoprawek wniesionych po 10 listopada b.r.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie zmiany w budżecie miasta łącznie 
z autopoprawkami, za wyjątkiem autopoprawki w zakresie możliwości w bieżącym roku 
części projektu „Budowa sieci szerokopasmowej aglomeracji Miasta Ełku”.

Radny Tomasz Bińczak poprosił  o informację w temacie działań jakie zostaną 
podjęte za kwotę 692 000 zł w związku z zadaniem „Budowa sieci szerokopasmowej 
aglomeracji Miasta Ełku”. Czy te środki zabezpieczają całość tej infrastruktury ?

Zastępca Prezydenta Miasta W.Szelążek odpowiadając wyjaśnił, że chodzi o to, aby 
można  było  położyć  około  7  km światłowodu  i  spiąć  większość  naszych  jednostek. 
Zaproponowanych środków  nie wystarczy na całą inwestycję.

Radny Tomasz Makowski poinformował, że na Komisji Mienia Komunalnego, Prawa 
i  Porządku Sekretarz Miasta poprosił  o prezentację szerokopasmowej  sieci.  Nie było 
mowy o autopoprawce budżetowej, o przesunięciu środków w wysokości  692 000 zł. 
Radni  dowiadują się o propozycji  zmian w budżecie tuż przed posiedzeniem Komisji 
Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego.

Wywiązała się dyskusja,  w wyniku której został zgłoszony wniosek  o głosowanie 
odrębnie autopoprawki dotyczącej roku 2009 polegającej na:

− zmniejszeniu  wydatków w dziale  600,  rozdz.  60095 § 6059 (środki  własne  – 
wkład własny) o kwotę 692 000 zł

− zwiększeniu wydatków w dziale 600, rozdz. 60095  § 6059(środki własne – wkład 
własny) o kwotę 692 000 zł.
 Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie zgłoszony 

wniosek; „za” głosowało 18 „przeciw” 1, wstrzymało się od głosu głosu 1. Radni wniosek 
przyjęli.

 Następnie  Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie 
przedłożony  projekt  uchwały  w  sprawie  jak  wyżej  z  uwzględnieniem  autopoprawek; 
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14  głosami  „za”,  przy  2  głosach  „przeciw”  i  4  głosach  wstrzymujących  radni  podjęli 
Uchwałę   Nr XLV/421/09  w sprawie  zmian w budżecie miasta Ełku na 2009 rok. 
Uchwała  w załączeniu do protokołu.  

*    *    *
3) Projekt uchwały  zmieniający uchwałę  Nr XLIV/413/09 z dnia 27 października 2009r. 
w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych,  w 
załączeniu do protokołu.

 Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  zapoznał  radnych  z  pismem 
Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Olsztynie.  Pismo znak:  RIO.IV-0104/67/09 z dnia 
12.11.2009r.   w załączeniu. Następnie poprosił o przedstawienie opinii przez komisje:
> Zastępca Przewodniczącego Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Tomasz 
Bińczak  poinformował,  że  komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedłożony  projekt 
uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
 Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej;  17 głosami „za”,  przy 0 głosach „przeciw”  i  0 głosach 
wstrzym. radni podjęli Uchwałę  Nr XLV/420/09 zmieniająca uchwałę  Nr XLIV/413/09 
z dnia 27 października 2009r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych. Uchwała w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania 
nieobecni radni: T.Makowski, T.Przekop i W.Paczkowska.

*   *  *
4) Projekt uchwały w sprawie  określenia zasad udzielania dotacji z budżetu Miasta Ełku 
na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach 
wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków oraz obiektach znajdujących się w strefie 
ochrony konserwatorskiej na terenie Miasta Ełku, w załączeniu do protokołu.

Naczelnik  Wydziału  SR  Marek  Chojnowski  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
w imieniu Prezydenta Miasta  o podjęcie.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja przedłożonej wersji projektu uchwały z dnia 13.11.2009r. nie 
opiniowała.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
 > Przewodniczący Rady Miasta poinformował,  że Komisja Oświaty Kultury i  Rodziny 
zapoznała się z projektem uchwały.

Nie  zgłoszono formalnych zastrzeżeń do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały  w sprawie  jak  wyżej,  w  zaproponowanym  brzmieniu;  19 głosami  „za”,  przy 
0  głosach  „przeciw”   i  0  głosach  wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XLV/422/09 
w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  z  budżetu  Miasta  Ełku  na  prace 
konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych 
do rejestru lub ewidencji  zabytków oraz obiektach znajdujących się w strefie ochrony 
konserwatorskiej na terenie Miasta Ełku.  Uchwała  w załączeniu do protokołu. W trakcie 
głosowania nieobecna radna W.Paczkowska.

*   *  *
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5)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego, zwanego „EŁK -  ŚRÓDMIEŚCIE”, w załączeniu do 
protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta W.Szelążek omówił projekt uchwały – wersję z dnia 
10.11.2009r. i wniósł o podjęcie. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Nie  zgłoszono formalnych zastrzeżeń do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały  sprawie  jak  wyżej;  17  głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw”   i  0  głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę   Nr  XLV/423/09   w  sprawie   przystąpienia  do 
opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego,  zwanego 
„EŁK -  ŚRÓDMIEŚCIE”. Uchwała w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania 
nieobecni radni:  T.Bińczak, W.Paczkowska i J.Wielgat.
            

*   *   *

6)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego, zwanego „EŁK -  BRAMA MAZUR”, w załączeniu do 
protokołu.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  W.Szelążek  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
            Nie  zgłoszono formalnych zastrzeżeń do projektu uchwały.
       Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski   poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie jak wyżej;  17 głosami „za”,  przy 0 głosach „przeciw”  i  0 głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę   Nr  XLV/424/09  w  sprawie  przystąpienia  do 
opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego,  zwanego 
„EŁK -  BRAMA MAZUR”.  Uchwała  w załączeniu do protokołu.  W trakcie głosowania 
nieobecni nieobecni radni:  T.Bińczak, W.Paczkowska i J.Wielgat.

*   *   *
7)  Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  na  terenie  Gminy  Miasta  Ełk  taryf  za 
zbiorowe zaopatrzenie  w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na okres od dnia 
01 stycznia 2010 roku do dnia 31 grudnia 2010 roku, w załączeniu do protokołu.
            Zastępca Prezydenta Miasta W.Szelążek poprosił, aby Prezes PWiK omówił 
projekt uchwały.  
            Prezes PWiK Wojciech Jassak dokonał prezentacji  projektu uchwały oraz 
udzielał wyjaśnień w kwestii proponowanych taryf za  zbiorowe  zaopatrzenie   w  wodę 
i zbiorowe odprowadzanie ścieków na okres od dnia  01 stycznia 2010 roku do dnia 
31 grudnia 2010 roku. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Powojski poinformował, że 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
    Radny Romuald Baranowski poinformował, że dość dokładnie przejrzał wniosek 
Przedsiębiorstwa o ustalenie nowej taryfy za wodę i odprowadzanie ścieków i nie znalazł 
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żadnych  argumentów   przemawiających  za  nie  przyjęciem  proponowanych  stawek. 
Dlatego też podczas prac w komisji mienia komunalnego i komisji budżetowej  głosował 
za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę  i  odprowadzanie  ścieków.  Kondycja  finansowa  Przedsiębiorstwa  jest  dobra, 
żeby  nie  powiedzieć  znakomita.  Spółka  wypracowuje  na  swojej  podstawowej 
działalności  operacyjnej  dodatni  strumień gotówki,  którą wykorzystuje na inwestycje  i 
odnowienie majątku oraz spłatę zaciągniętych wcześniej kredytów. 
Koalicyjny klub radnych Prawa i Sprawiedliwości w stanowisku wyrażonym wcześniej w 
sprawie proponowanych  podwyżek podatków lokalnych  wyraźnie zaznaczył, że popiera 
proponowane  podwyżki  podatków  i  opłat  lokalnych  pod  warunkiem  wprowadzenia 
większej dyscypliny wydatków budżetowych. Radny stwierdza, że dzisiaj proponowane 
zmiany w budżecie nie świadczą wcale o zwiększeniu dyscypliny wydatków,  a wręcz 
przeciwnie i dlatego będzie głosował przeciwko tej uchwale.

     Nie zgłoszono formalnych zastrzeżeń do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały  w  sprawie  jak  wyżej;  13  głosami  „za”,  przy  6  głosach  „przeciw”  i  1  głosie 
wstrzym.  radni podjęli  Uchwałę  Nr XLV/425/09  w sprawie  zatwierdzenia na terenie 
Gminy Miasta Ełk taryf za zbiorowe zaopatrzenie  w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków na okres od dnia 01 stycznia 2010 roku do dnia 31 grudnia 2010 roku.  Uchwała 
w załączeniu do protokołu. 

*    *    *
8)   Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pani  Marzeny  Wesołowskiej, 
w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Jan  Wielgat   poinformował,  że  Komisja 
zapoznała się z całością dokumentów w sprawie skargi  z dnia 29 września 2009 roku 
złożonej przez Panią  Marzenę Wesołowską  na działanie Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Ełku przesłaną przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Olsztynie 
oraz  z  wyjaśnieniem  przedłożonym  na  piśmie  przez  panią  Zdzisławę  Mieruńską  – 
Kierownika Sekcji Środowiskowych Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ełku.

Komisja  po zapoznaniu  się  z  dokumentami  związanymi  ze  skargą  oraz 
z wyjaśnieniami  MOPS uznała skargę za bezzasadną. 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
Pani Marzeny Wesołowskiej.  Niniejszy wniosek Komisja przyjęła  w głosowaniu jawnym: 
5 głosami "za"  (jednomyślnie "za").

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały  sprawie  jak  wyżej;  17  głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
wstrzym. radni podjęli  Uchwałę Nr XLV/426/09 w sprawie rozpatrzenia skargi Pani 
Marzeny Wesołowskiej.   Uchwała  w załączeniu  do protokołu.  W trakcie głosowania 
nieobecni radni:  T.Makowski, J.Stradczuk, W.Paczkowska.

*   *    *

9) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli Gminy Miasta Ełk do realizacji projektu pod 
nazwą  „Polsko-norweska  wymiana  doświadczeń  i  inspiracji  twórczych  z  fotografiki”, 
w załączeniu do protokołu.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  A.Urbański  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Adama Zawadzki 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
> Przewodniczący Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Tomasz Przekop poinformował, 
że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
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>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
           Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  w sprawie  jak  wyżej;  14 głosami  „za”,  przy 1  głosie  „przeciw”   i  4  głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XLV/427/09  w sprawie  wyrażenia woli  Gminy 
Miasta  Ełk  do  realizacji  projektu  pod  nazwą  „Polsko-norweska  wymiana 
doświadczeń  i  inspiracji  twórczych  z  fotografiki”. Uchwała  w  załączeniu  do 
protokołu.   W trakcie głosowania nieobecny radny T.Makowski.

*   *   *
10) Projekt uchwały w sprawie   wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 
Gminą  Miasto  Ełk  a  Gminą  Ełk  na  przyjęcie  przez  Gminę  Miasto  Ełk  zadania 
publicznego  w  zakresie  lokalnego  transportu  zbiorowego  na  terenie  Gminy  Ełk, 
w załączeniu do protokołu.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  W.Szelążek  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego 
M.Andruszkiewicz poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

W związku  z brakiem formalnych wniosków w temacie  Przewodniczący  Rady 
Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  jak  wyżej; 
20 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw”  i 0 głosach wstrzym. radni podjęli  Uchwałę 
Nr XLV/428/09  w sprawie   wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 
Gminą  Miasto  Ełk  a  Gminą  Ełk  na  przyjęcie  przez  Gminę  Miasto  Ełk  zadania 
publicznego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego na terenie Gminy Ełk. 
Uchwała w załączeniu do protokołu. 

*  *   *

11) Projekt uchwały w sprawie ustalenia cen urzędowych za przejazdy i wysokości opłat 
dodatkowych  za  niedopełnienie  obowiązków  zapłaty  należności  przewozowych  oraz 
zasad korzystania z lokalnego transportu zbiorowego na terenie miasta i gminy Ełk oraz 
gminy Stare Juchy,  w załączeniu do protokołu. 

Zastępca  Prezydenta  Miasta  W.Szelążek  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie. 

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
 Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej;  20 głosami „za”,  przy 0 głosach „przeciw”  i  0 głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę   Nr  XLV/429/09  w  sprawie   wyrażenia  zgody  na 
zawarcie  porozumienia  pomiędzy  Gminą  Miasto  Ełk   a  Gminą  Stare  Juchy  na 
przyjęcie  przez  Gminę  Miasto  Ełk  zadania  publicznego  w  zakresie  lokalnego 
transportu  zbiorowego na terenie  Gminy Stare  Juchy. Uchwała  w załączeniu  do 
protokołu. 

*  *  *
12) Projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawki opłaty 
od posiadania psów, w załączeniu do protokołu.
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Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel  omówił projekt uchwały i uzasadnił potrzebę 
jej podjęcia. W imieniu Przeydenta Miasta wniósł o podjęcie uchwały. 

Nie  zgłoszono formalnych zastrzeżeń do projektu uchwały.
       Przewodniczący  Rady Miasta  W.Pieńkowski   poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  w  sprawie  jak  wyżej;  19  głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw”  i  1  głosie 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę   Nr  XLV/430/09  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie 
określenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów.  Uchwała  w załączeniu do 
protokołu. 

Do punktu -8-
Zastępca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  przedłożył  na  piśmie  oraz 

zaprezentował w wersji multimedialnej  stan realizacji zadań oświatowych Gminy Miasta 
Ełku za rok szkolny 2008/2009 wraz z prezentacją  wyników sprawdzianu i egzaminów 
gimnazjalnych. Szczegółowa informacja o stanie realizacji  zadań oświatowych Gminy 
Miasta  Ełku  za  rok  szkolny  2008/2009  wraz  z  prezentacją   wyników  sprawdzianu 
i egzaminów gimnazjalnych, w załączeniu do protokołu.

Do punktu -9-
Radny Bogusław Wisowaty złożył na piśmie interpelację w formie wniosku dot. 

przejęcia  przez miasto  terenu po byłej  plaży wojskowej  nad jeziorem Selment  Mały. 
Interpelacja w załączeniu do protokołu.

Radny Tomasz Bińczak poruszył następujące zagadnienia:
- Chciałby poznać dane w temacie frekwencji uczniów w naszych szkołach, w związku 
z różnego rodzaju chorobami, między innymi grypą.
- Prosi o informację pisemną na temat programu „Wesoła Szkoła”. Jaka była procedura 
wyłaniania  szkół,  które  otrzymały  dofinansowanie  oraz  chciałby  poznać  cały  proces 
decyzyjny w tym temacie.
-  Czy  Prezydent  Miasta  posiada  informacje  na  temat  spółki  MZK  w  kontekście 
rozszerzenia zakresu i obszaru działalności oraz biletów czasowych ?

Radny Romuald Baranowski poruszył kwestię dworca kolejowego. Radny wie, że 
nie jest to nasz obiekt, ale znajduje się w naszym mieście i bardzo źle o nas świadczy. 
Nie powinniśmy od tego problemu uciekać, bo jest on brudny, śmierdzący. W godzinach 
wieczornych okupowany  przez osoby bezdomne. Wydajemy duże środki na promocję 
naszego  miasta,  są  one  skuteczne,  ale  niestety  ostateczny  obraz  odbierany  przez 
dworzec  może  być  bardzo  niekorzystny.  Druga  poruszona  kwestia  dotyczy  Zakładu 
Unieszkodliwiania Odpadów. Radni byli zapewniani, że wszystko jest na dobrej drodze 
i jest szansa, że będziemy ze składowiska w Siedliskach korzystać. Tymczasem ostatnio 
media donoszą, że składowiska, które nie dysponują pozwoleniem zintegrowanym mają 
być z końcem roku zamknięte. W związku z tym radny pyta:
-  gdzie będziemy wozili śmieci od  1 stycznia?
-  jaki jest stan zaawansowania inwestycji w Siedliskach?

Radny  Konrad  Siemienkiewicz  odczytał  interpelację  radnego  Tomasza 
Makowskiego,  dot.  wyjaśnienia,  dlaczego  po  wykonaniu  kompleksowej  modernizacji 
Parku  Solidarności  znajduje  się  skupisko  wody  na  terenie  zielonym  „trawnik”  przy 
fontannie.  Czy  w/w  woda  zostanie  usunięta  w  ramach  gwarancji  przez  wykonawcę 
i kiedy?. Interpelacja   w załączeniu do protokołu.

Radny Wojciech Kwiatkowski zwrócił się z zapytaniem czy już podjęto działania 
w  sprawie  wniosku  zgłoszonego  przez  radnego  wcześniej  w  sprawie  uregulowania 
czasu świecenia lamp, a mianowicie włączania lamp ulicznych nie za pomocą ręcznych 
włączników, a przy pomocy włączników zmierzchowych. 
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Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz zasygnalizował odpowiedzi:
- odnośnie dworca PKP. Pan Prezydent poinformował, że około 90% dworców w Polsce 

tak wygląda, a to dlatego, że nie oddano tych obiektów tym, którzy gospodarują na 
danym  terenie.  Są  one  własnością  PKP.  Korespondencja  pomiędzy  naszym 
samorządem, a PKP w tym temacie jest i trwa od co najmniej dwóch lat.  Prawdą 
jest, że jest to brzydka wizytówka naszego miasta. Policja została zobowiązana do 
tego  żeby  wyprowadzać  wszystkich  bezdomnych  i  doprowadzać  ich  do 
odpowiednich  miejsc  noclegowych.   Pan  Prezydent  zapewnił,  że  są  prowadzone 
rozmowy zmierzające do wydzierżawienia dworca od  PKP. 

- W temacie interpelacji złożonej na piśmie przez radnego B.Wisowatego Pan Prezydent 
poinformował, że w dniu jutrzejszym spotka się z dyrektorem MOSiR, aby ten temat 
doprowadzić do finału.

-  Jeśli  chodzi  o  modernizację  skupisk  wody  w  Parku  Solidarności,  to  być  może 
w  nieodpowiednim  momencie  włączyło  się  nawadnianie.  Pan  Prezydent 
poinformował,  że  przez  Park  Solidarności  przechodzi  kilka  razy  dziennie  i  nie 
zauważył tego. Być może miało to miejsce wtedy kiedy nie było Pana Prezydenta w 
Ełku. Pan Prezydent przyznał, że w okresie letnim zdarzyły się dwie awarie, kiedy 
woda leciała dłużej i dłużej podlewała, ale zostały one usunięte.  Nie jest to błąd 
wynikający z technologii, która została zastosowana. 

Zastępca Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  poinformował  w temacie  absencji 
chorobowej uczniów. Przekazał dane z godziny 10.00 dnia dzisiejszego, a mianowicie:
− w LO - 30% uczni nie ma w szkole,
− w gimnazjach  - 22% uczni nie ma w szkołach, 
− w szkołach podstawowych - 20% uczni nie ma w szkołach.
Największy % chorujących jest w SP nr 7 – 36% uczniów nie ma w szkole. Najlepiej jest 
w SP nr 3 – tylko 6% uczni nie ma w szkole. Jeżeli chodzi o gimnazja – najgorzej jest 
w Gimnazjum Nr 2 – 36% uczniów nie ma w szkole, w Gimnazjum nr 3 – 32% uczniów 
nie ma w szkole. Najlepiej jest w Gimnazjum nr 4 – tylko 10% uczniów nie ma w szkole. 
Jeśli  chodzi o nauczycieli  – w  Gimnazjum nr 2 -  31% nauczycieli  nie ma w szkole. 
W innych szkołach na poziomie 2 – 11% . W  Gimnazjum nr 4 wszyscy nauczyciele 
obecni.  W temacie  „Wesoła  Szkoła”  Pan  Prezydent  Urbański  poinformował,  że  trzy 
szkoły otrzymały dofinansowanie w wysokości 5, 6 i 11 tys. zł.  Co do procedury radny 
otrzyma informację na piśmie.

 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Włodzimierz  Szelążek  poinformował  odnośnie 
zainstalowania  ściemniaczy  zmierzchowych.  Wystąpiono  do  Rejonu  Energetycznego, 
aby określone zostały parametry, liczba ściemniaczy i za ile zostaną wykonane. Sprawa 
jest w toku.  Jeżeli chodzi o Zakład Unieszkodliwiania Odpadów – jest to problem nie 
tylko  nasz,  ale  wielu  samorządów  na  terenie  nie  tylko  naszego  województwa.  Pan 
Prezydent  potwierdził,  że  jakiekolwiek  składowanie  odpadów  będzie  wymagało 
pozwolenia zintegrowanego. Takiego pozwolenia nasze składowisko nie ma i nie będzie 
miało.  Dopiero  nowy  zakład  uzyska  takie  pozwolenie.  Na  terenie  naszego  Związku 
Międzygminnego tylko dwa składowiska posiadają pozwolenie zintegrowane w Olecku 
i  Gołdapi.  Tam  można  byłoby  składować  odpady,  ale  są  one  bardzo  małe 
i zabezpieczają tylko dla tych miast. Najbliżej nas jest składowisko w Orzyszu i Giżycku, 
które  posiadają pozwolenie zintegrowane. W chwili obecnej staramy się aby jeszcze nie 
płacić  dużych  kosztów  przewozu  poza  nasze  składowisko  i  jest  możliwość 
magazynowania  odpadów.  Magazynowanie  odpadów  dotyczy  posiadacza  odpadów. 
W naszym przypadku największym posiadaczem i przewoźnikiem odpadów jest spółka 
PUK. Ażeby to składowanie mogło sie odbywać też jest potrzebne zezwolenie,  które 
wydaje Starostwo Powiatowe i nie jest łatwo je otrzymać. W momencie kiedy zaczęliśmy 
spotykać się z przewoźnikami odpadów, a jest ich kilkunastu na terenie naszej gminy, na 
dzień dzisiejszy już dwóch przewoźników stwierdziło,  że są zainteresowani,  ażeby te 
odpady transportować gdzie indziej i są w stanie odebrać tą ilość odpadów. Na dzień 
dzisiejszy idziemy dwoma torami; w sprawie uzyskania pozwolenia na magazynowanie 
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(można magazynować do trzech lat)  w momencie kiedy chce się prowadzić  na nich 
recykling. Druga metoda, którą chcemy  podjąć, to zorganizowanie, bądź danie miejsca 
na stacje przeładunkową – ogłoszenie np. przetargu na odbiór odpadów od PUK. PUK 
będzie na naszym składowisku w Siedliskach odbierał odpady od przewoźników, a ten 
kto wygra przetarg na odbiór – będzie przeładowywał  i  przewoził  w sobie wiadomym 
kierunku. Robimy wszystko, ażeby koszty zminimalizować i żeby przez okres dwóch lat 
przeżyć  i  wówczas  będziemy  mieli  prawdziwe  składowisko.   W  chwili  obecnej  są 
ogłaszane przetargi na wykonawstwo zgodnie z harmonogramem.

 

      Do punktu -9-
Radny  Michał  Andruszkiewicz  poinformował,  że  pod  koniec  tego  miesiąc 

w Białymstoku maja się odbyć konsultacje społeczne w sprawie  przebiegu „Rail  Baltici”. 
Proponuje, aby ktoś   z Ełku uczestniczył w tych konsultacjach.

Radny  Tomasz  Bińczak  w  imieniu  Koalicyjnego  Klubu  Radnych  Prawa 
i  Sprawiedliwości  przekazał  na  ręce  Przewodniczącego  Rady  Miasta  stanowisko  Klubu 
dotyczące  projektów uchwał,  które  były  przedmiotem obrad dzisiejszej  sesji.  Stanowisko 
Koalicyjnego Klubu Radnych Prawa  i Sprawiedliwości, w załączeniu do protokołu. 
Następnie podziękował Prezydentowi A.Urbańskiemu:
- za wyczerpujące informacje w temacie absencji chorobowej w szkołach.
- za odpowiedź na interpelację z ostatniej sesji sesji w temacie rankingu inwestycyjnego.

Prezydent  Miasta  T.Anrukiewicz  odpowiadając  radnemu  M.Andruszkiewiczowi 
poinformował,  że  temat  konsultacji  jest  nam  znany.  Ponadto   w  ostatnim  czasie  Pan 
Prezydent wystąpił do parlamentarzystów naszego województwa, aby prowadzili szczególny 
lobbing, kiedy odbywają się konsultacje społeczne w sprawie przebiegu „Rail Baltici”. Pan 
Prezydent zapewnił, że nie zabraknie nas przy tych konsultacjach.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poinformował  o  propozycji  terminów 
sesji  w  roku  2010,   z  uwzględnieniem  końca  kadencji.  Niniejszą  propozycje  na  piśmie 
wszyscy radni oraz Prezydent Miasta otrzymali.  Pan Przewodniczący oczekuje wniosków 
w terminie wskazanym w piśmie. 

Do punktu -10-
Wobec wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar 

Pieńkowski  zamknął  obrady XLV sesji  Rady Miasta  w dniu  17 listopada 2009 roku 
o godzinie 1454 .

Protokołowała:
Elżbieta Liziewska      Przewodniczył obradom:

        Waldemar Paweł Pieńkowski
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